
مدیر عامل خبرگزاری بتا بلغارستان
در اجلاس اوآنا:

صفحه 7

هشدار پلیس فتا؛

کلاهبرداری مالی با تقلید 
صدای مجریان معروف

ث
حواد

شهرستان

شیوع آنفلوآنزا مدارس
 ابتدایی و مهدهای کودک 

کهگیلویه و بویراحمد را 
صفحه 3به تعطیلی کشاند

در بازدید از آخرین روند پیشرفت خط ۲
مترو شیراز مطرح شد؛

منطقه جنوب ایران  ) فارس/خوزستان/بوشهر/کهگیلویه و بویراحمد/هرمزگان(     سال بیست وهشتم      شماره 3484       بها 8000 تومان  25 اکتبر 2022                           سه شنبه 3 آبان  1401       28 ربیع الاول 1444 

روزنامهروزنامه

4

صفحه2

در شهرک صنعتی شیراز کلید خورد؛ 

آغاز احداث 
شهرک پرتودهی کوثر 

با اعتبار ۲۶۰ میلیارد تومان 

شهردار شیراز خبر داد؛

بدهی شهرداری شیراز
 ۸ هزار و یک میلیارد 
و ۱۸۳ میلیون تومان 

نماینده مجلس: 

ضرر فیلترینگ بیش از منفعت آن است

1

صفحه4

مدیرکل بیمه سلامت استان فارس خبر داد؛

پوشش بیمه سلامت بیش از 7 هزار 
بیمار خاص در فارس  

2

نماینده مردم ارومیه در مجلس شورای اسلامی :

حق اعتراض در کشور باید به رسمیت 
شناخته شود

مسئولان صدای معترضان را بشنوند 

و خسارتی به آنها وارد نکنند

وزیر ارشاد:

از رسانه های فارسی زبان خارج از کشور 
شکایت می کنیم

2

استاندار فارس در بازدید 

از دانشگاه شیراز:

ایران در طول تاریخ 
پرچم دار صلح و آرامش 

بوده است

 www.tolounews.com پست الکترونیک: toloudaily@gmail.com                                            آدرس سایت:

تحلیل این خبر را در صفحه2 بخوانید

همراه با تحلیل خبر
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عامل  مدیر  و  خبرگزاری ها  جهانی  کنگره  رئیس  والچف  کاریل 
خبرگزاری بتا بلغارستان روز دوشنبه تاکید کرد: آینده جهان در دست 

اخبار آزاد است و در چنین شرایطی باید اخبارموثق باشند.
اوآنا  اجلاس  تخصصی  نشست  در  که  وی  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
سخن  رسانه ها«  چشم انداز  در  گیری  همه  از  ناشی  »تغییرات  عنوان  با 
دسترسی  برای  که  نیست  درست  شرایطی  چنین  در  افزود:  می گفت، 
نیز  اطلاعات  به   دسترسی  باید  و  کنیم  پرداخت  مبلغی  ما  حقیقت  به 
آزاد باشد و ما در دوران کرونا دریافتیم که اطلاعات بازار نیست بلکه 

اطلاعات، حقوق مهم بشر است و باید در اختیار همگان قرار گیرد.
درس گرفتن از پاندمی کرونا

مهم ترین   ۱۹ دوره کووید  در  شد:  یادآور  ادامه  در  رسانه ای  فعال  این 
مهم تر  علم  شدیم  متوجه  مقطع  آن  در  ما  و  بود  علوم  به  مربوط  اخبار 
از سیاست و واقعیت ها مهمتر از ارزیابی ها است لذا خبرگزاری ها باید 

واقعیت را ارائه کنند.
به گفته وی، ما نیاز داریم به درس دیگری از دوره پاندمی کرونا توجه 
و  سانسور کرد  نمی شود  اقیانوس خبرها  در  است که  این  و آن  کنیم 
گفت خبر نداشته باشید؛ بنابراین باید همکاری جدیدی را شروع و ادیتور 
یکدیگر باشیم چون هر کشوری بهتر می داند در داخل کشورش چه خبر 

است و باید تبادل اخبار داشته باشیم.
والچف ادامه داد: با توجه به اینکه پس از سه سال از پاندمی کرونا به 
صورت حضوری جمع شده ایم، متوجه می شویم زندگی بشر چقدر اهمیت 
دست  از   ۱۹ کویید  همه گیری  دلیل  به  را  قبلی  نشست  که  چرا  دارد، 
بتا  خبرگزاری  عامل  مدیر  و  خبرگزاری ها  جهانی  دادیم.رئیس کنگره 
بلغارستان با تاکید بر اینکه این پاندمی تغییراتی را ایجاد کرد و کووید 
باعث تعویق نشست های حضوری این اجلاس شد، ابراز امیدواری کرد 

سال بعد هم این اجلاس با حضور اعضا برگزار شود.
ضرورت همکاری خبری در حوزه بالکان و اروپا

والچف با اشاره به وجود پیش تفاهم نامه هایی در زمینه رسانه ای گفت: 
پیشنهاد من این است که یک همکاری هایی را در حوزه بالکان و اروپا 
از طریق سایت مادر ایجاد و اخبار خود را تبادل کنیم و این یکی از 
راه های درک یکدیگر است. رئیس کنگره جهانی خبرگزاری ها و مدیر 
عامل خبرگزاری بتا بلغارستان افزود: جهانی شدن فقط روی اخبار فاجعه 

بار کشورها تمرکز می کند و ما نیز باید روایت خود را تغییر دهیم.
و  است  مهم  بسیار  نزدیک  این ملاقات های  تاکید کرد:  پایان  در  وی 
این زمینه  رقابتی در  اگر  مهمان نواز هستند، طوری که  بسیار  ایرانی ها 

شود، ایرانی ها پیروز می شوند.
در حال حاضر ۴۳ خبرگزاری از ۳۵ کشور قاره آسیا و اقیانوسیه در این 
سازمان عضویت دارند و جمهوری اسلامی ایران تنها کشوری است که 

سه خبرگزاری آن شامل ایرنا، فارس و مهر در اوآنا عضو هستند.
The OrganizaTiOn Of asia- نام اختصاری و مخفف )Oana( »اوآنا«

Pacific news agencies است که در ۲۲ دسامبر سال ۱۹۶۱ )۱ دی ۱۳۴۰( 

با هدف تسهیل اطلاع رسانی میان کشورهای این منطقه با حمایت سازمان 
آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد )یونسکو( تأسیس شد.

مدیر عامل خبرگزاری بتا بلغارستان در اجلاس اوآنا:

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به اینکه امروز ضعف 
در حوزه های فرهنگی، عده ای را به این سمت برده است که به بهانه های 
مختلف شبکه های مجازی را فیلتر کنند، اظهار کرد که با فیلترینگ و 
محدود کردن، نه تنها کار درست نمی شود بلکه حس کنجکاوی مردم 

و خصوصاً جوانان را برمی انگیزد.
به گزارش تابناک، رضا حسینی قطب آبادی در گفت و گو با شفقنا 
درخصوص تبعات قطعی اینترنت بر اقتصاد کشور و کسب و کارها، 
بپذیریم در عصر تکنولوژی، سرعت و توسعه قرار داریم  باید  گفت: 
است  رسیده  سرعت  و  تکنولوژی  حوزه  در  رشد  به  حدی  به  بشر  و 
مقابل  دلیلی، ذره ای خودمان را در  به هر  بخواهیم در کشور  اگر  که 
از زمان  کُند کنیم، فرسنگ ها و سال ها  پیشرفت زمان،  تکنولوژی و 

عقب خواهیم بود.
فضای مجازی برای کشور ارزآوری دارد

وی افزود: همانطور که تلاش می کنیم ایران را در عرصه هوا و فضا، 
کشاورزی، صنعت، گردشگری و … به جهان معرفی کنیم، پس استفاده 
از فضای مجازی و اشتغال بخش عمده ای از جامعه از فضای مجازی، 
قابل کتمان و چشم پوشی نیست؛ لذا هر کسی که بخواهد جلوی استفاده 
اشتغال  و  مجازی  تکنولوژی، فضای  از  یا  یقیناً  بگیرد،  را  فضا  این  از 
اطلاعی ندارد و یا دید منفی نسبت به آن دارد و به دنبال ضربه زدن 
فضا  این  به  خانگی  و  کشور  مشاغل  از  عمده ای  بخش  امروز  است. 
وابسته است؛ تعداد زیادی از جوانان و خانواده ها را داریم که با استفاده 
از فضای مجازی و فروش محصولات به داخل و خارج از کشور، هم 
ارزآوری و هم اشتغال و درامد ایجاد کردند تا سربار کشور و دولت 

نباشند که باید دست آنها را بوسید و از آنها حمایت کرد.
همه ضعف ها را به گردن فضای مجازی نیندازید

دلیل ضعف دولت ها در  به  ما  اینکه  آقای حسینی قطب آبادی گفت: 
فرهنگ سازی،  مدیریت خانواده و  کنترل فضای مجازی و ضعف در 
اشتباه  بیندازیم،  مجازی  فضای  گردن  به  صرفاً  را  مشکلات  بخواهیم 
است. البته من معتقد نیستم که فضای مجازی عاری از ایراد است زیرا 
کسی که فضای مجازی را شکل داده است هدفش این نبوده که از آن 
بهره مندی منفی کند اما عده ای دنبال سوءاستفاده خودشان هستند؛ اما 
ناگفته نماند که دستگاه های امنیتی ما در حفظ و حراست از انقلاب، 
ارزش ها و مرزهای کشور در مقابل دشمنان خارجی و داخلی هوشیار 

هستند، که از راه تکنولوژی باعث شده توطئه دشمنان را خنثی کنند.
»ضعف در حوزه های فرهنگی« دلیل فیلترینگ فضای مجازی

باید در صدا و سیما آنقدر برنامه های جذاب داشته باشیم که برنامه های 
دشمنان را خنثی کند

جوانان،  جذب  برای  سیما  و  صدا  برنامه های  ارتقای  بر  تاکید  با  وی 
گفت: زمانی در معاونت فرهنگی بودم که فیلم سینمایی »مارمولک« 
تازه اکران و باعث ناراحتی عده ای شده بود؛ در جلسه ای که رفتم دیدم 
که بخش عمده ای از اعضای شورای فرهنگی به شدت مخالف اکران 
فیلم در شهرستان خودشان بودند و برای اینکه هزینه ای ندهند دنبال این 

بودند که جلوی اکران فیلم را بگیرند. 
حوزه ها  از  بعضی  در  ضعف  هم  امروز  می کنم  احساس  بنابراین 
است  برده  سمت  این  به  را  عده ای  فرهنگی،  حوزه های  در  خصوصاً 
فیلتر کنند. درحالی که  بهانه های مختلف شبکه های مجازی را  به  که 
بایستی در مدرسه، صدا و سیما و خانواده، آنقدر برنامه های جذاب داشته 
باشیم که برنامه های دشمن را خنثی کند و بپذیریم که با فیلترینگ و 
محدود کردن، نه تنها کار درست نمی شود بلکه حس کنجکاوی مردم 
و خصوصاً جوانان را برمی انگیزد؛ بنابراین فیلترینگ، آخرین راه است 
و اگر دولت ها کاری انجام دادند و به نتیجه نرسیدند، آن زمان باید راه 

و روش و میزان درست فیلترینگ را در دستور کار قرار دهند.
آسیب به حوزه گردشگری با فیلترینگ فضای مجازی

وارد  کشور  اقتصاد  به  زیادی  ضرر  فیلترینگ  اینکه  به  اشاره  با  وی 
کرده است، گفت: در حوزه گردشگری که با فضای مجازی مدیریت 
بنابراین  شود.  اندیشیده  تدبیری  باید  که  برخوردیم  مشکل  به  می شود 

فیلتر کردن، به نفع انقلاب ما که انقلابی جهانی است، نیست. 
ما همواره شعار می دهیم که باید راه توسعه و پیشرفت را جلوی پای 
بنابراین  اهداف است؛  این  مقابل  نقطه  فیلترینگ،  اما  داد  قرار  جوانان 
درجایی که مساله حفظ امنیت مطرح است، مسئولین باید راه های آن را 
پیدا کنند و یقیناً همه مردم هم برای دفاع از کشور همکاری خواهند 

کرد.
به دست آوردن دوباره بازار، به راحتی امکان پذیر نیست

آقای حسینی قطب آبادی در پایان خاطرنشان کرد: از گذشته چشم طمع 
به کشور ما زیاد بوده است بنابراین کسانی که مطرح می کنند فضای 
مجازی بعد از استقرار امنیت رفع فیلتر می شود باید بگویند که امنیت 

در چه حوزه و چگونه تعریف می شود!. 
لذا  نظامی!  و  اجتماعی  امنیت  یا  است  اقتصادی  امنیت  منظورشان  آیا 
به نظر من این تفسیر کلی است که آقایان مطرح می کنند. پدیده های 
امنیت،  برقراری  تا  می گوییم  وقتی  و  دارند  مختلفی  علل  اجتماعی، 
فیلترینگ ادامه دارد باید به همه این علل توجه کرد. مردمی که با این 
وسیله در بازارهای داخلی و جهانی برای خودشان مشتری پیدا کردند، 
اگر چند ماه کسب و کار نداشته باشند یقیناً مشتری های آنها به سمت 
کشور دیگری خواهد رفت و منتظر ما نخواهد ماند و یقیناً به دست 

آوردن دوباره بازار، به راحتی امکان پذیر نیست.
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مبالغ  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو  یک 
بازنشستگان یک  برای ترمیم حقوق کارکنان دولت و  پیش بینی شده 
کمک جزئی بوده و لازم است گام های اساسی تری برای تأمین حداقل 

ملزومات معیشتی مردم برداشته شود.
اصغر سلیمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اقدام دولت و مجلس برای 
ترمیم حقوق کارکنان دولت و بازنشستگان، بیان کرد: تورم این روزها 
به چندین برابر چند سال گذشته رسیده است و این تورم در سفره های 
مردم نیز کاملًا مشهود است. قیمت خودرو و مسکن نسبت به چند سال 
گذشته چندین برابر افزایش یافته است. قیمت ملزومات معیشتی مردم 

نیز به طور چشمگیری افزایش یافته است.
حقوق کارمندان و بازنشستگان کفاف زندگی معمولی را نمی دهد

به  باتوجه  کرد:  اظهار  ادامه  در  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو  این 
در  بازنشستگان  و  دولت  کارکنان  حقوق  افزایش  موجود  شرایط 
 ابتدای سال بسیار ناچیز بود و این رقم اصلًا کفاف زندگی معمولی را 

نمی دهد.
دریافت  ماهیانه  که  را  حقوقی  باشد  نداشته  مسکن  خانواده،  یک  اگر 

می کند باید صرفاً برای اجاره بها پرداخت کند. کارمندان نیز اقشاری 
هستند که نمی توانند شغل دیگری داشته باشند.

نماینده مردم سمیرم در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: بازنشستگان 
نیز دارای نوه و نتیجه هستند و یا فرزندی در آستانه ازدواج دارند که 

باید مآمن و ملجأ فرزندان خود و از لحاظ معیشتی تأمین باشند. 
افزایش حقوق ۱۰ یا ۱۵ درصدی دردی از این اقشار دوا نمی کند اما به 
هر حال کمکی به این اقشار محسوب می شود. دولت باید در این مسیر 

گام بردارد تا مردم بتوانند حداقل های زندگی خود را تأمین کنند.
باید توجه بیشتری به معیشت مردم شود

سلیمی تاکید کرد: مردم قطعاً با این حقوق ها توان خرید خانه یا خودرو 
را ندارند اما حداقل باید بتوانند زندگی معمولی خود را ادامه دهند. دولت 
باید بیش از این به حقوق و مزایای کارمندان و به خصوص بازنشستگان 
در  که  آنچه  اساس  بر  کند،  توجه  نمی رسد،  جایی  به  آنها  که صدای 
مجلس در حال بررسی است حدود یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان به 
حقوق کارمندان و ۹۰۰ هزار تومان به حقوق بازنشستگان اضافه خواهد 

شد اما این میزان کافی نبوده و ما باید گام های جدی تری برداریم.

یک عضو کمیسیون اقتصادی:

 تورم قدرت زندگی معمولی را از مردم گرفته است


